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Szépül 
a Rákóczi 
út 

Megfiatalodik a pesti Rá-
kóczi ú t Nyolc építőipari 
vállalat dolgozói vállalták, 
hogy a Nagy Októberi Szo-
cialista Forradalom győzel-
mének: 60. évfordulója al-
kalmából befejezik a Rákó-
czi út „szinttengelyének" 
munkálatait. A házakat kü-
lönleges festékkel vonják 
be, amely állítólag 20 évre 
biztosítja a színállóságot. 

Olajbányászok jubileumi versenye 

Kőolaj és földgáz 
terven felül 

A Nagyalföldi Kőolaj- és 
Földgáztermelő Vállalat sze-
gedi üzemének kollektívá-
ja. különösképpen a több 
mint ezer dolgozót magá-
ba foglaló 90 szocialista és 
a címért dolgozó munkabri-
gád teljesítette jubileumi 
felajánlásának esedékes ré-
szét: e szerint az év eddi-
gi szakaszában 15 000 ton-
na kőolajat, csaknem 50 
millió köbméter földgázt, 
13 000 tonna propán-butánt 
adtak terven felül a nép-
gazdaságnak. A többlet föld-
gáz jól segítette a szeptem-
ber eleje óta „fázó ország" 
háztartásainak fűtését. A 
terven felüli propán-bután 
több mint egymillió háztar-

tási palack megtöltéséhez 
elegendő. 

A szénhidrogén-származé-
kok tervének túlteljesítésé-
hez hozzájárult a magyar— 
szovjet kooperációban több 
mint félmilliárd forintos be-
ruházással felépült gázfel-
dolgozó próbatermelési ide-
jének jelentős lerövidítése. 
Ez a munkában részt vett 
szovjet és helybeli dolgo-
zók közös jubileumi mun-
kaversenyének eredménye. 
Együttesen olyan műszaki 
megoldásokat dolgoztak ki, 
hogy bizonyos forgó, moz-
gó berendezéseket, szivaty-
tyűkat, elektromos rend-
szereket már az építkezés 
idején kipróbáltak. A szov-

Paprikát szárítanak 
Tápén 

Talaiiavilás 450 hektáron 
Tápén a termelőszövetke-

zet csupán 30 hektáron ter-
mel fűszerpaprikát, mégis 
200 vagonra kötött értéke-
sítési szerződést a paprika-
feldolgozó vállalattal. Nem-
rég megírtuk már, hogy 
gondok nehezítik a szárított 
takarmány értékesítését, a 
józan számítás azt követel-
te volna, hogy álljanak le a 
szárítógépek, amíg külke-
reskedőink piacot találnak 
az értékes takarmánynak. 
Csakhogy egy ekkora üze-
met óriás költségek terhel-
nek akkor is, ha áll, ez a 
megoldás csak ráfizetéssel 
lenne járható. A szövetkezet 
irtózik • a ráfizetésektől. hi-
szen a belvizek által oko-
zott veszteségek sokáig 
nagy teherként rakódtak a 
zárszámadásokra. Igyekszik 
utána nyúlni minden forint-
nak, így jött az ötlet, hogy 
szárítóberendezéseit átala-
kí t ja és egy másik fontos 
exportcikk földolgozásához 
járul hozzá. Jó a termés fű-
szerpaprikából, érdekünk, 
hogy minél előbb olyan ál-
lapotba kerüljön, mikor már 
nem romlik tovább. Az itt-
ott tapasztalt éjszakai ki-
sebb fagyok egyenesen sür-
getik ezt a megoldást. A 
gyorsan megszervezett át-
állás eredményeképpen 
mostani számításaik szerint 
árbevételük 12 millió fo-
rinttal nagyobb lehet, mint-
ha állni hagyták volna a gé-
peket. A sikeres próbálko-
zás előretekintő elhatáro-
zást is szült: jövőre a Ti-
szatáj Termelőszövetkezet is 
belép a termelési rendszer-
be, száz hektáron termel 
majd gépesíthető megoldás-
sal fűszerpaprikát. 

A belvízkár és a töltése-
ken belül vetett növények 
árvízkára idén is jelentős 
volt a tavaszi hónapokban, 
érthető, hogy nagy terüle-
teken fogtak hozzá a ve-
szély elhárításához, illetve 

a belvízkárok csökkentésé-
nek jól kidolgozott munká-
lataihoz. A nagy gépek ko-
rábban összetörték a leve-
zetőárkok betonból ké-
szült átjáróit, eltömődtek a 
csatornák, első lépés ezek 
rendbehozása. Érdekelt a 
munkában az olajipar is, je-
lentős összeggel járul hoz-
zá. A vízállásos terület las-
san nyeri vissza normális 
termőképességét, igen sok 
munkát igények vibrációs 
aitalajjavítót vettek. Idén 
450 hektáron tudják javíta-
ni vele a talajt . Hektáron-
ként 400 mázsa szerves t rá-
gya is kell a talajjavítás-
hoz, de csak 300 hektáron 
tudják kiszórni, nincs ele-
gendő gépük hozzá. Az úgy-
nevezett robbantásos megol-
dásra a tanyák és az olaj-
ipar közelgése miatt nem 
gondolhatnak. 

A hét közepén megindul-
tak a vetőgépek. A vetés-
terület 80 százalékán vé-
geztek már a ta la j előké-
szítésével beleértve a mű-
trágyázást is. Korábban 
gondjaik voltak, nem kap-
tak elég műtrágyát. Vetés 
előtt csupán ott maradt 
még szántanivaló, ahol ku-
korica után kerül majd föld-
be a búza. 

Javában folyik a takar-
mány betakarítása is. Fej-
lődik a szövetkezet állatte-
nyésztése, ezer szarvasmar-
ha téli takarmányáról kell 
gondoskodniok. Előnyös vál-
tozás, hogy a tehenek ará-
nya javul, így szeptember 
végéig annyi tejet adtak át 
már a tejiparnak, mint ta-
valy egész évben, de a fejési 
átlag még nem haladja meg 
a változatlanul alacsony or-
szágos átlagot. Hízómarhá-
ból 200-at értékesítettek ed-
dig, ebben az évben még 
75-öt tudnak eladni. Dol-
goznak a silózógépek, 350 
hektárról hordják be és tar-
tósítják a takarmányt. 

jet és a magyar szakembe-
rek mintegj* 15 műszaki ú j -
donságot, újítást, találmányt 
vezettek be egyrészt a pró-
batermelés lerövidítésére, 
másrészt a már működő 
üzem termelésének, ter-
melékenységének növelésé-
re. Így sikerült — a régeb-
bi, másik gázfeldolgozóval 
együttesen — a propán-bu-
tán mellett izopentánból, 
tehát műanyagipari alap-
anyagból 4000 tonnával, 
vagyis 28 százalékkal túl-
szárnyalni az esedékes évi 
tervet. Ezekből a szénhidro-
gén-származékokból mint-
egy 50 000 tonna exportra 
is iutott, amit jórészt az 
NSZK-ba és más nyugati 
országokba szállítottak. 

A szegedi szénhidrogén-
medence dolgozói az év hát-
ralevő részében tovább kí-
vánják növelni az eredmé-
nyeket. A jelenlegi 750 kút 
mellé további 15 olaj- és 
gázkút bekötését tervezik. A 
már több mint egy évtize-
de működő kutak termelé-
sét gázvisszanyomással igye-
keznek serkenteni, amihez 
hamarosan munkába állít-
ják a mintegy 70 milliós 
beruházással épült, úgyne-
vezett segédgáz-üzemet. 

Ugyancsak üzembe he-
'yezik az elektronikus szá-
mítóközpontot, ahonnan kom 
puterekkel irányítják, il-
letve tv-képernyőkről ellen-
őrzik m a j i a világszínvona-
lon megszervezett olaj- és 
gáztermelést, -feldolgozást. 
Az év végére teljes egészé-
ben megvalósul az erede-
tileg tervezett 6 és fél mil-
liárd forintos beruházás, 
amelyet ú jabb jelentős ösz-
szegekkel toldanak majd 
meg. 

D . B . 

Az Odessza megyei barátsági hét 
eseményei 

Felavatlak 
a barátság emlékkövét 

(Folytatás az 1. oldalról.) 

désünket. Mindig emlékez-
tessen ez a kő bennünket 
felszabadítóinkra, azokra a 
hősökre, akik harcoltak Sze-
ged felszabadításáért, s 
azokra is, akik testvéri se-
gítséget nyújtanak városunk 
fejlődéséhez. 

Ezután K. 1. Mászik, az 
Ukrán KB Odessza területi 
bizottságának másodtitkára 
szólt az ünnepség résztvevői-
hez. Tolmácsolta az Odessza 
megyei és városi pártbizott-
ság és tanács, a hős város 
és Odessza megye lakóinak 
őszinte tiszteletét, Csongrád 
megye, Szeged lakóinak az 
Odessza megyei barátsági hét 
megrendezése alkalmából. 
Majd arról szólt, hogy törté-

nelmi jelentőségű időszakban 
került sor erre az ünnepség-
sorozatra, akkor, amikor a 
Szovjetunióban a dolgozók 
széles rétegei vitatták meg 
az ú j alkotmánytervezetet, 
és javaslataik alapján az al-
kotmány előkészítő bizottság, 
amelynek elnöke Leonyid 
Brezsnyev, a Szovjetunió 
Legfelsőbb Tanácsának rend-
kívüli ülése elé terjesztette 
jóváhagyásra. Abban az idő-
szakban rendezik itt Csong-
rád megyében a barátsági 
hetet, amikor a Szovjetunió-
ban, s szerte a világon a 
Nagy Októberi Szocialista 
Forradalom 60. évfordulójá-
nak ünnepére készülnek az 
emberek. 

A testvéri kapcsolatról 
szólva hangsúlyozta, hogy az 

Filmhét 

Ünnepi megnyitó 
Szegeden 

Odessza megyei barátsági 
filmhét megnyitóját rendez-
ték meg tegnap este Szege-
den, a Szabadság Filmszín-
házban. Az ünnepségen jelen 
volt Horváth Árpád, az 
MSZMP KB munkatársa, 
Nagy Gizella, a megyei párt-
végrehajtóbizottság tagja, 
Bárányi Istvánné, a szegedi 
városi pártbizottság munka-
társa, Bányainé dr. Birkás 
Mária, Szeged megyei város 
tanácsának elnökhelyettese 
és dr. Müller Józsefné, a 
megyei tanács vb művelődés-
ügyi osztályának vezetője. 

A zsúfolásig megtelt film-
színház közönségét Horváth 
Lászlóné, a Csongrád megyei 
Moziüzemi Vállalat igazgató-
ja köszöntötte, majd Borisz 
Fjodorovics Zsukov megnyi-
totta a filmhét ünnepségso-
rozatát. Ezt követően Taj -
murak Alekszandrovics Zo-

lojev beszélt Odessza és 
Csongrád megye baráti kap-
csolatáról. A megnyitó ün-
nepség után megtartották az 
L. Sepityko rendezte Kálvá-
ria című szovjet filmdráma 
ősbemutatóját. Ez a film a 
nyugat-berlini fesztiválon 
nagydíjat kapott. 

A filmhét keretében a me-
gye mozijaiban szovjet fil-
meket tűznek műsorra A 
bemutatásra kerülő alkotá-
sok közül a Szomjúság és a 
Mérnök veszélyes küldetés-
ben című filmek a Szovjet-
unió harmadik legnagyobb 
stúdiójában, Odesszában ké-
szültek. 

Hatvanéves a szovjet film 
címmel Szegeden a Szabad-
ság, és Csongrádon a Sza-
badság filmszínházban kiál-
lítást tekinthetnek meg az 
érdeklődők. 

Kiállítás a Marx téren 
Az Odessza megyei barát-

sági hét keretében szovjet 
árucikkekből rendezett kiál-
lítást a Szeged és Vidéke 
ÁFÉSZ. A reprezentatív áru-
bemutatót tegnap, csütörtö-
kön délután Farsang László-
né dr., a megyei tanács vb 
kereskedelmi osztályának ve-
zetője nyitotta meg. Jelen 
volt Berta István, az MSZMP 
városi bizottságának osztály-
vezetője is. 

A kiállításon a szovjet 
ipar termékeinek széles ská-
lája látható, mintegy illuszt-
rálva, hogy Magyarország s 
Csongrád megye kereskedel-
mi ellátásában mily fontos 
szerep jut a szovjet fogyasz-
tási cikkek forgalmazásának. 
A kiállítás október 12-ig te-
kinthető meg a Marx téri 
vásárközpont B pavilonjá-
ban. 

Csomagolás a könnyű-
és az élelmiszeriparban 

Ma ér véget as országos konferencia 
Az országos anyagmozga-

tási és csomagolási konfe-
rencia résztvevői tegnap, 
csütörtökön folytatták mun-
kájukat Szegeden, a Tech-
nika Házában. A szekció-
ülés témája Az anyagmozga-
tás és a térbeli elosztás szer-
vezése, valamint gépesítése 
volt. Megismerkedtek a szak-
emberek a Szegedi Szalá-
migyár és Húskombinát 
komplex anyagmozgatási 
rendszerével, valamint a 
Kenderfonó és Szövőipari 
Vállalatnál tervezett fejlesz-
téssel is. Délután kerekasz-
tal-beszélgetésre került sor. 
Megvitatták a szakemberek 
a mezőgazdasági és ker-
tészeti áruk földolgozásá-

nak problémáit, az anyag-
mozgatás szervezését és irá-
nyítását, a kiskereskedelmi 
konténeres áruelosztást, va-
lamint a csomagolóanyagok 
helyettesítésének lehetősé-
geit. 

Ma, pénteken arról tanács-
koznak a konferencia részt-
vevői, hogy milyen szerepet 
tölt be a könnyűipari és 
élelmiszeripari csomagolás a 
térbeli elosztási rendszerek-
ben. A háromnapos ren-
dezvény délben fejeződik 
be. A Marx téri „C" jel-
zésű vásárcsarnokban szom-
batig tekinthető meg a 
TRANSPACK '77 kiállítás, 
mégpedig naponta 10-től es-
te 6 óráig. 

Magyar— 
jugoszláv 
tárgyalás 

Csütörtökön a Kohó- és 
Gépipari Minisztériumban a 
magyar—jugoszláv műszaki-
tudományos együttműködési 
vegyes bizottság két évtize-
des együttműködése alkal-
mából ünnepi munkaülés 
kezdődött. Magyar részről 
Gdcsi Miklós kohó- és gép-
ipari államtitkár, a vegyes 
bizottság magyar tagozatá-
nak elnöke, jugoszláv rész-
ről Srbovan Jon, a Vajda-
sági Kereskedelmi Kamara 
elnöke, a jugoszláv delegáció 
vezetője mondott ünnepi kö-
szöntőt. Hangsúlyozták, hogy 
az eltelt két évtized alatt 
eredményesen fejlődött a 
két szocialista ország műsza-
ki-tudományos együttműkö-
dése. 

elmúlt két évtized alatt so-
kat erősödött az együttmű-
ködés, s a jövőben hatalmas 
perspektíva áll a testvéri 
kapcsolatok fejlődése előtt. 

Az odesszai delegációk sze-
gedi látogatásainak tapaszta-
latairól beszélt, majd kife-
jezte azt a reményét, hogy 
népeink együttműködéssel, 
kölcsönös megértéssel sikere-
sen valósítják meg a Szov-
jetunióban az SZKP XXV., 3 
Magyarországon az MSZMP 
XI. kongresszusa határoza-
taiból eredő feladatokat. Eh-
hez a munkához kívánt jó 
egészséget, sok sikert. 

— Éljen a szovjet és a 
magyar nép megbonthatat-
lan barátsága — fejezte be 
beszédét K. I. Mászik. 

Mérnök-
találkozó 

Csütörtökön Szegeden, a 
Technika Házában az Odesz-
sza megyei hét rendezvény-
sorozatának keretében bará-
ti találkozót tartottak. Az 
MTESZ megyei szervezeté-
nek ifjúsági koordinációs bi-
zottsága adott alkalmat a 
Szovjetunió egyetemein vég-
zett, megyénkben dolgozó 
mérnököknek arra, hogy kö-
tetlen beszélgetés keretében 
kicserélhessék tapasztalatai-
kat, és találkozhassanak 
Odessza város küldötteinek 
egy csoportjával. 

Az eseményen részt vett 
dr. Antalfjy György, a me-
gyei párt-végrehajtóbizottság 
tagja, a József Attila Tudo-
mányegyetem rektora, or-
szággyűlési képviselő. Tast 
János, a megyei tanács osz-
tályvezető-helyettese, Hor-
kai, János, a megyei KISZ-
bizottság munkatársa is. 

Dr. Benedek Tibor, az 
MTESZ megyei szervezete 
ifjúsági koordinációs bi-
zottságának elnöke köszön-
tötte a megjelenteket. Mél-
tatta a Szovjetunióban vég-
zett szakemberek találkozó-
iának jelentőségét. 

Ezután dr. Kovács Kál-
mán, az MTESZ megyei 
szervezetének elnöke em-
iékplakettet adott át a szov-
jet delegáció tagjainak: A. 
G. Timofejevicsnek, a Szak-
szervezetek Odessza megyei 
Tanácsa elnökének, S. P. 
Vasziljevics főépítésznek, M. 
A. Andrejevics vállalati 
igazgatónak, Z. G. Ivanovics 
építőipari brigádvezetőnek és 
M. L. Ivanovna komszomol-
titkárnak. 

A továbbiakban a megje-
lent mintegy 60 szakember 
beszélgetést folytatott a kül-
földi vendégekkel. 

Kerekasztal-
beszélgetés 

a Sajtóházban 
Tegnap este a szegedi Saj -

tóház klubjában kerekasztal-
beszélgetés zajlott le Csong-
rád megye és Odessza me-
gye baráti kapcsolatairól, és 
időszerű társadalmi, politikai 
kérdésekről, szovjet vendé-
gekkel. A beszélgetésen V. V. 
Konovalov, az Odessza me-
gyei pártbizottság lektora, 
I. A. Boldirev, az odesszai 
pártfőiskola docense, J. N. 
Mihajlik, a Znamja Kommu-
nizma rovatvezetője és N. N. 
Jugov, az APN budapesti 
szerkesztőségének főszerkesz-
tő-helyettese válaszolt a kér-
désekre. 


